
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u ons antwoord toekomen op de door de heer Bushoff van de 

PvdA gestelde vragen over de 4-daagse lesweek door lerarentekort. Naar 

aanleiding van het nieuws dat op het Diamant College bij de 

onderwijsorganisatie RENN4 een 4-dagen rooster wordt gehanteerd wegens 

een tekort aan leraren, hebben zij hun zorgen geuit over de mate waarin deze 

schooluitval extra belastend is voor deze doelgroep en de ouders. De brief van 

de vragenstellers treft u als bijlage aan. 

 

De gemeente heeft geen formele rol aangaande het instellen van een 4-daagse 

lesweek. Het gaat hier om geoorloofd verzuim van leerlingen en de school is 

niet wettelijk verplicht hiervan een melding te maken bij de gemeente. Wij 

kunnen signalen die ons bereiken, bijvoorbeeld van ongeruste of boze ouders, 

wel doorspelen naar de desbetreffende scholen. Dit doen we wanneer we 

denken dat dit een meerwaarde heeft en uiteraard alleen als de ouders dit 

willen. Ook kunnen we dit probleem melden bij de onderwijsinspectie. De 

onderwijsinspectie ziet toe op de kwaliteit van het onderwijs. In het geval van 

RENN4 is de onderwijsinspectie al op de hoogte gesteld door het 

schoolbestuur zelf.  

 

Hoewel we niet verantwoordelijk zijn en ook niet sanctionerend kunnen 

optreden, denken leerplichtambtenaren wel met scholen mee over 

oplossingen. Dit gebeurt ook bij de huidige situatie van Renn4. Dit valt 

binnen het kader van de preventieve en adviserende opdracht die 

Leerlingzaken naast de wettelijke taken oppakt.  
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De fractie van PvdA heeft daar de volgende vragen over gesteld: 

1) Bent u op de hoogte van de bovenstaande beschreven situatie? En in 

bredere zin het huidige tekort aan leraren in Groningen (ondanks de 

inzet van scholen tijdens de zomervakantie om leraren te werven)? 

Kunt u aangeven of naast het Diamant College nog meer scholen het 

met dergelijke situaties kampen, is het probleem groter?   

Ja, hiervan zijn we op de hoogte. Het lerarentekort is een groot en 

landelijk probleem. Dagelijks zijn schoolleiders en bestuurders op 

zoek naar oplossingen.  

 

Bij het Diamant College is er een dusdanig lerarentekort dat ze 

genoodzaakt is een 4-dagen rooster te hanteren. Bij de 

Bladergroenschool, een andere Groningse school van Renn4, zijn er 

nog voldoende leerkrachten voor een 5-dagen rooster, maar zijn er 

geen invallers. Wanneer er een leraar ziek is verdelen ze de kinderen 

over de overige groepen. Dit biedt een oplossing voor één dag. 

Wanneer een leraar een tweede opvolgende dag ziek is, moeten de 

kinderen van die klas thuisblijven. Dit is ook het geval wanneer er 

meer dan één leraar ziek is. Afgezien van de signalen van het 

(voortgezet) speciaal onderwijs blijft dit wat betreft het primair 

onderwijs en voortgezet onderwijs incidenteel. Scholen zijn echter 

niet verplicht om dergelijke situaties bij ons te melden. Zoals in de 

inleiding hierboven staat vermeld gaat het hier om geoorloofd verzuim 

en daar gaat de gemeente niet over. De onderwijsinspectie moet 

hierop toezien en is op de hoogte van de situatie op het Diamant 

College. 

 

2) Voor kinderen is goed en voldoende onderwijs van belang. Met name 

kinderen in het speciaal onderwijs hebben voldoende aandacht en 

structuur nodig. Bent u het met de PvdA eens dat minder dagen school 

in de week hieraan afdoet en dan ook zeer onwenselijk is? In de eerste 

plaats voor de kinderen, maar ook gelet op de extra belasting op 

ouders doordat kinderen i.p.v. op school thuis zitten.  

Ja, dat zijn wij met u eens. We kunnen er niet omheen dat een 4-dagen 

rooster niet wenselijk is voor de leerlingen en voor de 

ouders/verzorgers. Daarnaast is het eveneens niet wenselijk voor het 

personeel van de school. Dergelijke maatregelen verhogen de 

werkdruk, daar waar ziekte en uitval op de loer ligt. Net als de 

Onderwijsinspectie snappen we dat het op dit moment overmacht is. 

Deze situatie kan niet te lang aanhouden, zeker niet voor deze 

leerlingen.  

 

3) Bent u het met de PvdA eens dat er spoedig een oplossing moet komen 

voor het lerarentekort en tevens voor de, als gevolg hiervan, 4-daagse 

lesweek? Op welke manier is het college hierover met de 
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school/scholen in gesprek? Welke rol ziet het college voor zichzelf in 

het oplossen van deze problematiek. 

Het is van groot belang dat er spoedig een oplossing wordt gevonden, 

echter is het lerarentekort niet op te lossen met een enkele maatregel. 

Het vraagt inzet van alle betrokkenen, zowel van lerarenopleidingen, 

schoolbesturen en het ministerie als van de gemeenten en het 

bedrijfsleven.  

 

Landelijk zijn er veel ontwikkelingen om het tekort tegen te gaan. 

Schoolbesturen in het primair en voortgezet onderwijs kunnen gebruik 

maken van landelijke subsidieregelingen. Zo is er een subsidieregeling 

waarmee ze, in samenwerking met collega-besturen, 

lerarenopleidingen en andere partners in de regio, een plan van aanpak 

kunnen ontwikkelen en uitvoeren om het lerarentekort aan te pakken1. 

Ook is er een subsidieregeling om onderwijsassistenten op te leiden 

tot leraren2.  

 

Naar aanleiding van de signalen rondom het Diamant College in 

combinatie met de extra ondersteuning die we daar als pilot3 hebben 

lopen, gaan wij een gesprek initiëren om oplossingen te verkennen 

voor deze specifieke situatie. Tijdens het bestuurlijk overleg tussen 

alle schoolbesturen en het college zal ook het onderwerp worden 

ingebracht ter bespreking. Hierbij zal het college het voorstel doen om 

een gezamenlijk plan van aanpak te ontwikkelen om het lerarentekort 

tegen te gaan. Met dit plan kan dan aanspraak worden gemaakt op de 

landelijke subsidie genoemd in de vorige alinea. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Diana Starmans 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

                                                 
1 https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/werken-in-het-onderwijs/aanpak-tekort-aan-
leraren 
2 https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/werken-in-het-onderwijs/aanpak-tekort-aan-
leraren/lerarentekort-primair-onderwijs 
3 Er is extra inzet van het VO WIJ medewerker binnen het Diamant College om de externe 
ondersteuning/jeugdhulp beter te verbinden en aan te laten sluiten op de door school 
geboden (interne) ondersteuning aan zowel leerling als de ouders van de leerling. Looptijd: 
maart 2018 – augustus 2019.  


